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Kf § 8 
 
 
 

 

Komplettering av investeringskostnader och inventarier inom förskole-
verksamheten 

FÖRSKOLE- 
VERKSAMHETEN 

  
Ärendebeskrivning 
 
Kommunen har under ett antal år balanserat på full behovstäckning och 
marginalerna har varit små. Några förklaringar till den stora bristen på 
förskolelokaler är den ökade inflyttningen av 0-åringar, arbets-
marknadssituationen och ökad nyttjandegrad.  
 
I barn- och utbildningsnämndens driftbudget har redan hänsyn tagits till 
den ökade efterfrågan på förskoleplatser och kostnaderna för dessa ryms 
inom barn- och utbildningsnämndens budget. Det finns dock en osäkerhet 
på utfallet av antalet producerade förskoleplatser på helårsbasis beroende 
på om det uppstår förändringar i förhållandet mellan budgeterat antal 
heltidsbarn respektive tretimmarsbarn. 
 
Budgetmedel saknas däremot för investeringar, hyra och inventarier av de 
nya lokalerna som behövs för utökad förskoleverksamhet. 
 
Barn- och utbildningsnämnden anhåller om en långsiktig utökning av 
lokalkapaciteten med en paviljong för 20 barn på den tomt där förskolan 
Gammelgården ligger och ytterligare en paviljong för 20 barn på den tomt 
där förskolan Solgården ligger.  
 
Förvaltningen har behov av tillträde till båda paviljongerna under 
vårterminen 2008, med start den 1 april. 
 
Vid kommunstyrelsens behandling av ärendet 2008-01-07, § 4, föreslogs att 
fullmäktige skulle anslå 809 tkr för uppförande av två paviljonger. Vid 
samma tillfälle fick förvaltningen i uppdrag att återkomma med ytterligare 
redovisning av investeringsbehovet avseende inventarier m.m. 
 
Jämfört med den redovisade kalkylen på kommunstyrelsen 2008-01-07 
behöver miljö- och samhällsbyggnadskontoret ytterligare 332 tkr i 
tilläggsanslag för att kunna utöka lokalkapaciteten inom förskole-
verksamheten. 
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För att utrusta paviljongerna på Gammelgården och Solgården med 
inventarier och förstagångsutrustning av leksaker beräknar förvaltningen att  
investeringskostnaden uppgår till 300 tkr/paviljong, d v s ett sammantaget 
investeringsbelopp på 600 tkr. 
 
Det totala investeringsbehovet för två paviljonger och inventarier uppgår 
till 1 840 tkr. Till detta kommer en driftskostnad för lokalhyra med 300 tkr 
för år 2008. För år 2009 kommer denna driftkostnad att vara 400 tkr. 

 

 
Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 17/2008. 
 

 

Yrkanden 
 
Ankie Bosander (c): 
Återremiss till kommunstyrelsen för komplettering av förslagets finansie-
ring m m. 
 
Lars Morberg (s): 
Bifall till återremiss. 
 
Pia Ortiz-Venegas (v): 
Bifall till återremiss. 
 
Randal Piersons (mp): 
Bifall till återremiss. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen för komp-
lettering av förslagets finansiering m m. 
___  
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Ny valkretsindelning VALKRETSINDELNING 
 
Ärendebeskrivning 
 
Varje kommun är indelat i flera geografiska röstningsområden, kallat 
valdistrikt. Ett valdistrikt ska omfatta mellan 1000 och 2000 röst-
berättigade om inte särskilda skäl finns. På förslag från kommun-
fullmäktige ska länsstyrelsen besluta om kommunens indelning i 
valdistrikt. Kommunen ska se över indelningen året närmast för det år 
då ordinarie val till riksdagen ska hållas. 
 
Länsstyrelsens beslut om indelning i valdistrikt ska meddelas senast den 
1 december året före det år då beslutet ska tillämpas första gången.  
 
Valnämnden beslutade 2007-11-01, § 3, att föreslå kommunfullmäktige 
att Salems kommun delas in i 8 valdistrikt i stället för 7.  
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 19/2008. 

 

 
Yrkanden 
 
Per-Erik Ekman (m): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att hos länsstyrelsen begära att Salems 
kommun delas in i 8 valdistrikt i stället för 7 fr.o.m. år 2009 i enlighet 
med valnämndens beslut.  
___  
 
 

 

 
 
 
 



SALEMS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Nämnd/Styrelse Sammanträdesdatum Diarienr Sid 
Kommunfullmäktige 2008-03-27  5 
 

 Sign Beslutsexpediering 
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Begäran om tilläggsanslag för upprustning och ombyggnad av Toredals-
gården 

TOREDALSGÅRDEN 

  
Ärendebeskrivning 
 
Fastighetsenheten har med hjälp av två oberoende konsulter låtit göra en 
undersökning av Toredalsgårdens fasader och betongplatta, varvid man 
fann att fasadpanelen och en del syllar fått omfattande rötskador och 
måste bytas ut. I samband med detta fasadbyte bör även en 
tilläggsisolering utföras. 
 
Vidare uppmättes förhöjda fukthalter i betongplattan på vissa ställen, 
framför allt i personalrum och korridor. Orsaken till dessa skador är att 
marken på baksidan av förskolan har en felaktig lutning, vilket har 
medfört att nederbörd har runnit ner mot byggnaden och skadat den. 
Dessa felaktiga lutningar håller nu på att åtgärdas och nya 
dräneringsledningar läggs ner.  
 
I samband med dessa markarbeten har det visat sig att byggnadens 
stuprörsledningar inte är anslutna till dagvattensystemet (enligt bilagd 
besöksrapport daterad 2008-01-23), vilket också kommer att åtgärdas.  
 
Den totala kostnaden för upprustning och ombyggnad har beräknats till 
1 600 tkr.  
 

 

Fastighetsenheten har i underhållsplanen för Toredalsgården avsatt sam-
manlagt 200 tkr för projektering, 180 tkr för dränering och skärmtak 
2008, samt 2 000 tkr för underhåll 2009. 
 
Vid närmare genomgång av kalkylen och beviljade medel, gjord av 
miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen och ekonomikontoret, har 
framgått att det i investeringsbudget 2008 finns avsatt ytterligare 120 tkr 
för ommålning av fasader och vindskivor på Toredalsgården. Det totala 
investeringsbehovet uppgår då till 1 100 tkr.  
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I investeringsbudget för 2008 finns 4 000 tkr avsatt för ombyggnad av 
de lokaler som Arbetsmarknadscentrum och Arbetsmarknadsenheten 
lämnar när de flyttar till Söderby Park. Några ombyggnadsåtgärder 
bedöms inte kunna komma igång förrän under sista kvartalet 2008, så 
hela budgetbeloppet kommer inte att behövas under året. Därför kan 
1 100 tkr disponeras i Toredalsgården istället. 
 
Omdisponeringen innebär att om ombyggnad av de lokaler som 
Arbetsmarknadscentrum och Arbetsmarknadsenheten lämnar skall 
kunna verkställas bör nu föreslagna omdisponerade medel återföras i 
investeringsbudgeten för 2009-2011. 
 
Kommunstyrelsens tekniska utskott beslutade 2008-02-11 att tillstyrka 
ett tilläggsanslag om sammanlagt 1 400 tkr för att genomföra 
upprustning och ombyggnad av Toredalsgården. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 31/2008. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att bevilja miljö- och samhälls-
byggnadsförvaltningen 1 100 tkr i investeringsanslag år 2008 för 
upprustning och ombyggnad av Toredalsgården. 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att finansiera anslaget genom att 

omdisponera motsvarande belopp ur 2008 års investeringsbudget 
avsett för ombyggnad av Arbetsmarknadsenheten och Arbets-
marknadscentrum. 

___  
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Söderby friskola, begäran om tilläggsanslag samt ianspråktagande av 
medel till underhåll och investeringar för budget 2009 

SÖDERBY FRISKOLA 

  
Ärendebeskrivning 
 
Söderby friskola är den skolfastighet inom Salems kommun, som har det 
största underhållsbehovet.  Under senhösten 2007 upptäcktes också en 
mycket omfattande fukt- och vattenskada, som till viss del kan förklara 
rapporterade hälsoproblem inom skolans verksamhet. 
 
För åren 2007, 2008 och 2009 är 3 000 tkr avsatta för fastighetsunderhåll 
och 1 000 tkr är avsatt för energibesparande åtgärder och golvunderhåll, 
vilket tillsammans blir 4 000 tkr.  
 
Skolan har blivit föremål för flera besiktningar med konsekvens-
beskrivningar och tillhörande kostnader. Byggnaderna befinner sig nu i ett 
sådant skick att åtgärder för 2 640 tkr är absolut nödvändiga att utföra. 
 
Kommunstyrelsens tekniska utskott beslutade 2008-02-11 att kostnaderna 
på 700 tkr för fukt- och vattenskadan skall tas ur driftbudgetanslaget för 
underhållsåtgärder under 2008.  
 
För att klara nödvändiga åtgärder behöver fastighetsenheten under 2008 få 
tillstånd att ianspråktaga sammanlagt 2 000 tkr ur avsatta medel i budgeten 
2009 för planerade underhållsarbeten och investeringar i energibesparande 
åtgärder och golvrenoveringar. 
 
Kommunstyrelsens tekniska utskott beslutade 2008-02-11 att föreslå full-
mäktige att omdisponera 2 000 tkr från 2009 års investeringsbudget för 
planerat underhåll och investeringar i energibesparande åtgärder.  
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 32/2008.  
 

 

Yrkanden 
 
Arne Närström (s): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Yvonne Berglund (m): 
Bifall till komunstyrelsens förslag. 
 
Randal Piersons (mp): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att omdisponera 2 000 tkr från 2009 års 
investeringsbudget för planerat underhåll och investeringar i energi-
besparande åtgärder. 
___  
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Gymnasieskolans lokalbehov inför höstterminen 2008 RÖNNINGE 
GYMNASIUM 

Ärendebeskrivning 
 
Rönninge gymnasium har fått ett kraftigt utökat elevantal dels genom att 
antalet sökande till skolan ökar så att klasserna fylls upp och dels genom 
utökat utbildningsutbud. Skolan har fr o m höstterminen 2008 inte 
utrymme för den utökning med de i stort 100 elever som tillkommer. 
Det nya utbildningsutbudet innebär inte enbart att befintliga klasser fylls 
upp, utan även att antalet klasser ökar. 
 
Det ökade lokalbehovet föreslås tillgodoses genom paviljonglösning på 
den plats som förskolan Växthuset lämnar. 
 
I investeringsbudget för 2008 finns 4 000 tkr avsatt för ombyggnad av 
de lokaler som Arbetsmarknadscentrum och Arbetsmarknadsenheten 
lämnar när de flyttar till Söderby Park. Några ombyggnadsåtgärder 
bedöms inte kunna komma igång förrän under sista kvartalet 2008, så 
hela budgetbeloppet kommer inte att behövas under året. Därför kan 746 
tkr disponeras för skolans utrustningsbehov istället. 
 
I kommunfullmäktiges anslag till förfogande 2008, som avser 
oförutsedda insatser, finns 1 000 tkr avsatta. Förvaltningen föreslår att 
den ökade hyreskostnaden på 600 tkr tas ur detta anslag. 
 
Omdisponeringen innebär att om ombyggnad av de lokaler som 
Arbetsmarknadscentrum och Arbetsmarknadsenheten lämnar skall 
kunna verkställas bör nu föreslagna omdisponerade medel återföras i 
investeringsbudgeten för 2009-2011. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 34/2008. 
 

 

Yrkanden 
 
Miljöpartiet deltar ej i beslutet. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
1 Kommunfullmäktige beslutar att bevilja finansiering genom 

omföring av 746 tkr ur 2008 års investeringsbudget, ursprungligen 
avsedda för ombyggnad av Arbetsmarknadsenheten och 
Arbetsmarknadscentrum.  

 
2   Kommunfullmäktige beslutar att den ökade hyreskostnaden på 600 

tkr för höstterminen finansieras ur kommunfullmäktiges anslag till 
förfogande 2008. 

___  
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Rapportering enligt socialtjänstlagen betr verkställighet inom äldreom-
sorg, handikappomsorg och individ- och familjeomsorg 

RAPPORTERING 

  
Ärendebeskrivning 
 
Kommunerna har från den 1 juli 2006 genom en ändring i 
socialtjänstlagen skyldighet att till länsstyrelsen rapportera gynnande 
beslut som inte verkställts inom tre månader.  
 
Socialnämnden ska till kommunfullmäktige lämna en statistikrapport 
över hur många beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen som inte 
verkställts tre månader från dagen för beslut.  
 
För perioden 2007-10-01—2007-12-31 finns det ett beslut som ej är 
verkställt.  
 
Personen vars beslut ej är verkställt har tackat nej till erbjudande okt/nov 
2007 och har återigen blivit erbjuden plats 2008-01-08. Biståndet avser 
permanent boende. 
 
Inga avbrott i verkställigheten finns att rapportera. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsen § 40/2008. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna rapporten från socialnämnden. 
___  
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Försöksverksamhet med glesare hämtningar av icke brännbart avfall BRÄNNBART AVFALL 
 
Ärendebeskrivning 
 
 Kommunfullmäktige fattade 2007-11-22, § 68, beslut om en ny 
renhållningstaxa för år 2008. Taxan antogs med undantag för 
”Sophämtningstaxa enbostadshus 2008”, punkten ”Hämtning av icke 
brännbart avfall var 13: e vecka”. Hämtning av icke brännbart avfall 
sker nu var 8:e vecka, medan det i den föreslagna taxan ska ske var 13:e 
vecka. 
 
För att ändå kunna genomföra en förändring av hur ofta icke brännbart 
avfall hämtas föreslås en försöksverksamhet med glesare hämtning 
under perioden 2008-04-01—2008-11-30. 
 
Anledningen till att förändringen av hämtningsintervallet av icke 
brännbart avfall inte beslutades på fullmäktige i november 2007 är att 
det strider mot gällande renhållningsordning. En förändring av 
renhållningsordningen är en förhållandevis tidsödande process. Den 
gällande renhållningsordningen är från 2002 och det finns skäl till att se 
över denna.  
 
Kommunstyrelsen har verksamhetsansvaret för avfallshanteringen i 
kommunen. Bygg- och miljönämnden utövar tillsyn över efterlevandet 
av denna renhållningsordning. Någon handläggare som har strategi-
ansvaret för renhållningen finns dock inte. Därför föreslås att enhetschef 
Maria Kavcic på miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen utses som 
avfallsansvarig för Salems kommun. 

 

 
Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 41/2008. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

Kommunfullmäktige beslutar om en försöksverksamhet med hämtning 
av icke brännbart avfall var 13:e vecka under perioden 2008-04-01—
2008-11-30. 
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2 Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsens tekniska 
utskott i uppdrag att genomföra förändringen i 22§ renhåll-
ningsordningen vid nästa översyn av renhållningsordningen, dock 
senast 2008-11-30.  

___  
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Ny tjänst till barn- och utbildningskontoret PERSONALFRÅGA 
  
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar anslå ytterligare 262 tkr för en 0,75-tjänst 
till barn- och utbildningskontoret under sex månader. Anslaget finansie-
ras ur fullmäktiges anslag till förfogande. 
___  
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Svar på motion ”Inför kommunalt vårdnadsbidrag” SVAR PÅ MOTION 
 
Ärendebeskrivning 
 
Kristdemokraterna Håkan Paulson och Bo Johansson föreslår i en 
motion att kommunfullmäktige ska besluta om att snarast utreda 
konsekvenserna av att införa ett kommunalt vårdnadsbidrag i Salems 
kommun.  
 
Regeringen har i budgetpropositionen samt i en särskild departements-
skrivelse (Ds 2007:52) redovisat förslag på införande av ett vård-
nadsbidrag riktat till föräldrar med barn mellan ett och tre år.     
 
En proposition om vårdnadsbidraget kommer den 13 mars och riksdagen 
planeras ta beslut den 20 maj. Kommunerna kan införa vårdnadsbidraget 
från den 1 juli 2008.  
 
Motionärernas förslag om att utreda ett vårdnadsbidrag kan tidigast 
göras efter att propositionen lagts. Kommunen måste ta fram egna 
riktlinjer för hur vårdnadsbidraget ska se ut och tillämpas i Salems 
kommun.  
 
Fullmäktige beslutade 2007-11-22, § 64, uttala att Salems kommun ska 
inrätta kommunalt vårdnadsbidrag när lagliga förutsättningar föreligger. 
 
Barn- och utbildningsnämnden har i sitt yttrande, 2007-10-16, § 122, 
föreslagit att motionen ska tillstyrkas.  
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 42/2008. 
 

 

Yrkanden 
 
Håkan Paulsson (kd): 
Bifall till motionen. 
 
Lars Morberg (s): 
Avslag till motionen. 
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Anna-Carin Bylund (fp): 
Folkpartiet deltar ej i beslutet. 
 
Pia Ortiz-Venegas (v): 
Avslag på motionen. 
 
Ulrika Stockhaus (s): 
Avslag på motionen 
 
Yvonne Berglund (m): 
Bifall till motionen 
 
Bo Selander (m): 
Bifall till motionen. 
 
Ankie Bosander (c): 
Bifall till motionen 
 
Stig Beckman (m): 
Bifall till motionen. 
 
 

 

Propositionsordning 
 
Ordföranden ställer under proposition bifall till kommunstyrelsens förslag 
om att bifalla motionen mot avslag till motionen. 
 
Sedan ordföranden funnit att kommunfullmäktige beslutat enligt 
kommunstyrelsens förslag begärs votering. 
 
Ordföranden läser upp följande voteringsproposition som godkännes av 
fullmäktige: ”Den som biträder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den 
som vill avslå motionen röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige 
beslutat avslå motionen.” 
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Votering 
 
Voteringen utfaller så att 16 ledamöter röstar ja, 9 ledamöter röstar nej 
och 4 ledamöter avstår. Kommunfullmäktige beslutar således i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Fullmäktige beslutar att med hänvisning till kommunstyrelsens uttalande 
bifalla motionen. 
___  
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Kf § 17 
 
 
 

 

Svar på motion ”Konsekvens inom sifferförkortningsbruk” SVAR PÅ MOTION 
 

Ärendebeskrivning 
 
Randal Piersons (mp) föreslår i en motion att samtliga kommunala 
beslutshandlingar skall bruka förkortningar, kallade ”prefix”, enligt 
internationell standard dvs SI-systemet när siffrorna inte skrivs ut i sin 
fulla längd.   
 
Kommunstyrelsestaben anser det mycket angeläget att kommunens 
medarbetare i alla sammanhang uttrycker sig tydligt och korrekt. Det är 
också viktigt att vi använder oss av samma förkortningar, sifferuttryck 
m.m. 
 
Kommunstyrelsens stab har därför under hösten 2007 gått ut med 
information till samtliga förvaltningar om skriften ”Myndigheternas 
skrivregler” som också finns på regeringens hemsida. I skriften finns 
rekommendationer för hur man böjer ord, avstavar, förkortningar, 
sifferuttryck och mycket mer. 
 
Staben har även anlitat en språkkonsult för en gemensam utbildning i 
hur man utrycker sig i skrift under februari 2008 där tjänstemän från 
samtliga förvaltningar varit välkomna. Allt för att tjänsteskrivelser, 
utredningar m. m. ska vara tydliga och korrekta. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 43/2008. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar med hänvisning till kommunstyrelsestabens 
tjänsteskrivelse avslå motionen. 
___ 
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Kf § 18 
 
 
 

 

Anmälan av interpellationer ANMÄLAN AV 
INTERPELLATIONER 

Följande interpellationer har ställts: 
 
Randal Piersons (mp) “Angående skrivelse från Skyttorpsskolans 
  personal”, bilaga 3. 
 
Randal Piersons (mp) “Hushållsavfallssortering”, bilaga 4. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
1  Kommunfullmäktige beslutar överlämna interpellationen om 

Skyttorpsskolan till Anna-Carin Bylund, som besvarar 
interpellationen omgående, bilaga 5. 

 
2  Interpellationen om hushållsavfallssortering överlämnas till 

Lennart Sjödell, SRV Återvinning AB:s ordinarie ledamot, för 
besvarande. 

___  
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Anmälan av fråga ANMÄLAN AV FRÅGA 
 
Fråga från Pia Ortiz Venegas ”Kommer de skolor som drabbas ekono-
miskt av omfördelning av resurser att kompenseras”. 

 

 
Barn- och utbildningsnämndens ordförande Anna-Carin Bylund besva-
rar frågan muntligt. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Fullmäktige anser frågan besvarad. 
___  
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§ 20 
 
 
 

 

Avsägelser och fyllnadsval AVSÄGELSE OCH 
FYLLNADSVAL 

 
I ärendet föreligger memorial 4. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Fullmäktige beslutar bifalla följande avsägelse: 
 
Kalle Berg (fp) Barn- och utbildningsnämnden, e 
 

 

Val av ersättare i 
BARN- OCH UTBILDNINGSNÄMNDEN INTILL 2010 ÅRS 
UTGÅNG 
 
(fp) Gunilla Salo 
 Vilhelmsdalsvägen 16 
 144 61 Rönninge 
___  
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Kf § 21 
 
 
 

 

Anmälan av motion ANMÄLAN AV MOTION
 
Ärendebeskrivning 
 
I ärendet föreligger memorial 5. 
 
Följande motion väcks: 
 
Ankie Bosander (c) ”Skönviksvillan bör upplåtas som förenings- 
Sam Stadener (c) lokal för ideella föreningar med särskilda 
  utrymmesbehov”, bilaga 6. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunsty-
relsen för beredning. 
___  
 

 

 
 
 
 
 
 
 


